

كيو إنفست (الشركة التابعة للمصرف) و شركة قطر للتأمين تتحالفان لتأسيس شركة قطرية رائدة في إدارة الأصول الإسلامية

الدوحة، قطر، 10 أبريل 2022

أعلن اليوم كل من كيو إنفست، المصرف الاستثماري الرائد، الشركة التابعة لمصرف قطر الإسلامي (المصرف)، و شركة قطر للتأمين، عن التحالف لتأسيس شركة قطرية متخصصة في مجال إدارة الأصول الإسلامية.

تمثل الشركة الجديدة، المملوكة بشكل مشترك لكل من شركة قطر للتأمين وكيو إنفست، كياناً متوافقاً مع أحكام الشريعة الإسلامية يخضع لرقابة هيئة تنظيم مركز قطر للمال.

وستستفيد الشركة الجديدة من خدمات إدارة الأصول التي توفرها شركة ايبكيور إنفستمنت مانجمنت المحدودة، وهي شركة تابعة ومملوكة بالكامل لشركة قطر للتأمين تمتلك سجلاً استثمارياً حافلاً وتدير أصولاً استثمارية متنوعة لعملائها تقدر قيمتها بأكثر من 7 مليارات دولار أمريكي. وسوف يقدم كيو إنفست الخدمات المساندة اللازمة لشركة التحالف، ومن المعروف عن كيو إنفست الريادة في تطوير الفرص والمنتجات الاستثمارية، والإبتكار في مجال الهيكلية الإسلامية وإدارتها، بالإضافة الى قدرته على إستقطاب رؤوس الأموال اللازمة لعملياته الإستثمارية.

تخضع الصفقة لموافقات الهيئات التنظيمية والمؤسسات ذات الصلة. ويعتزم كلا الطرفين، بالتزامن مع أصحاب المصلحة المعنيين، التعاون لإنهاء الصفقة خلال الربع الثاني من عام 2022.

QInvest LLC (QIB subsidiary) and QIC to Create an Islamic Asset Management National Champion

Doha, Qatar, 10 April 2022

QInvest LLC, Qatar's leading investment bank, a subsidiary of Qatar Islamic Bank (QIB), has announced today in connection with Qatar Insurance Company Q.S.P.C. (QIC), that they are joining forces to create a Qatar-based national champion in the Islamic asset management space.

The new company, jointly owned by QIC and QInvest, will be a Sharia'a compliant entity, regulated by Qatar Financial Centre Regulatory Authority (QFCRA).

Epicure Investment Management LLC (EIM), a wholly owned subsidiary of QIC, which manages over US\$7bn of investment assets across asset classes for its clients and having an impeccable track record of investing, will provide the necessary asset management capabilities to the joint venture entity, while QInvest will provide the necessary infrastructure and market reach to the joint venture entity, capitalizing on its track record in developing and structuring innovative Islamic investment products, in addition to its ability to raise capital.

The transaction remains subject to relevant corporate and regulatory approvals. It is the intention of both parties, in conjunction with respective stakeholders, to work collaboratively to finalize the transaction during Q2 2022.